
Artikel 41 vragen "Bluswaterwagens voor Hilversum en de 
regio?"

Hilversum 21 juli 2021

Geacht college,

Afgelopen maandagavond 19 juli 2021 vloog het woonwinkelcentrum van Soesterberg in 
brand. Met een grote inzet van de brandweer uit de hele Veiligheidsregio Utrecht is de "zeer, 
zeer grote brand" geblust. De woordvoerder van de Veiligheidsregio Utrecht licht in de Gooi- 
en Eemlander de inzet toe: "Het belangrijkste is dat je zorgt dat er voldoende waterwagens 
beschikbaar zijn. Met opschalen zijn we snel begonnen, omdat het tijd kost. We hebben ook 
drie brandputten in het bos gebruikt, die normaal ingezet worden bij natuurbranden." Er zijn 
waterwagens met grote reservoirs uit bosrijke streken ingezet. In de nacht werden vier 
imposante crashtenders, ook wel blusreuzen genoemd, van de vliegbasis Schiphol en van 
vliegveld Schiphol ingezet.

Uit dit incident en ook bij recente branden van rietkapvilla's en heidebranden blijkt dat de 
snelle beschikbaarheid van veel bluswater cruciaal is. Steeds meer Veiligheidsregio's stappen 
over op de inzet van grote waterwagens op plekken waar weinig open water, zoals een rivier 
of een vijver, beschikbaar is.

Hart voor Hilversum vindt een goede bluswatervoorziening van groot belang voor de 
veiligheid van onze inwoners. Alleen met voldoende water kan de brandweer snel blussen en 
erger voorkomen. Hart voor Hilversum heeft in afgelopen jaren vaker vragen gesteld over de 
bluswatervoorziening.

In Hilversum is de bluswatervoorziening niet op orde. Het college stuurde de gemeenteraad 
op 4 maart 2021 hierover een brief. Hierin staat dat op verschillende plekken in Hilversum de 
ondergrondse brandkranen onvoldoende bluswatercapaciteit leveren. Als tijdelijke maatregel 
kan er door de officier van dienst besloten worden om een extra tankautospuit of een kleine 
waterwagen mee te laten uitrukken, staat er.

Het college schrijft dat het om het probleem op te lossen 2 sporen volgt:
 Een spoor met Vitens. U schrijft dat u probeert te komen tot structurele oplossingen 

met Vitens en dat u verwacht daarover voor het zomerreces van 2021 met conclusies 
te kunnen komen. 

 Een spoor met de Veiligheidsregio Gooi- en Vechtstreek. U schrijft: "Omdat dit 
probleem niet alleen in Hilversum speelt, maar ook in andere regiogemeenten, werkt 
de Veiligheidsregio (regionale brandweer) op dit moment met spoed aan een 
regionale visie bluswatervoorziening. Op basis de regionale visie kunnen gefundeerd 
structurele maatregelen genomen worden om de bluswatervoorziening regionaal 
dan wel lokaal te versterken. De Regionale brandweer verwacht voor april 2021 de 
eerste resultaten en voorstellen te kunnen voorleggen aan de regiogemeenten."



Verder schrijft u dat mogelijke financiële effecten in de begroting 2022 zullen worden 
meegenomen.

Hierover hebben we de volgende vragen:

1. Kunt u ons de conclusies over structurele oplossingen, die u met Vitens bereikt heeft, 
doen toekomen? Als deze nog niet beschikbaar zijn: waarom niet, verwacht u deze 
nog wel te bereiken en wanneer kunt u ze wel aan de raad doen toekomen?

2. Het is goed dat de Veiligheidsregio met spoed aan de slag is gegaan met een 
regionale visie bluswatervoorziening. April 2021 werden de eerste resultaten 
verwacht. Het is nu juli 2021. Kunt u ons de eerste resultaten sturen? Zo nee, 
wanneer dan?

3. Graag ontvangen wij op hoofdlijnen enig inzicht in de omvang van het huidige 
probleem met de bluswatervoorziening in Hilversum. Graag per wijk een overzicht 
van het aantal brandkranen dat aanwezig is en daarvan het aantal brandkranen dat 
onvoldoende bluswatercapaciteit levert.

4. Over hoeveel waterwagens beschikt Hilversum cq. de Veiligheidsregio Gooi- en 
Vechtstreek nu en met welke capaciteit? Waar staan de waterwagens opgesteld?

5. Wat ziet u op dit moment als risico's nu de bluswatervoorziening in Hilversum niet 
volledig op orde is?

6. Graag zou Hart voor Hilversum uiterlijk in de commissievergadering van oktober een 
voorstel van het college bespreken over de verbetering van de bluswatervoorziening 
in Hilversum en in de regio en de eventuele extra investeringen die daarvoor nodig 
zijn, zodat deze in november in de Begroting 2022 kunnen worden meegenomen. 
Ziet u dat ook als een goede en haalbare route voor een gedegen bespreking van dit 
belangrijke veiligheidsonderwerp?

Alvast bedankt voor de beantwoording van deze vragen.

Met vriendelijke groet,

Ron Lancé, Raadslid Hart voor Hilversum.


